
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 45 

XLV Posiedzenie w dniu 31 marca 2022  

Obrady rozpoczęto 31 marca 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:58 tego samego 

dnia. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 
 

Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.       

W sesji uczestniczyło 14 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. Radna 

nieobecna na posiedzeniu usprawiedliwiała powody swojej nieobecności. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNY (1) 

Gabriela Kasperska 

 

 

 



2. Przedstawienie porządku sesji. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w związku z powyższym nie ma obowiązku odczynia. Uwag do porządku sesji                        

nie było. 

24 marca 2022 do biura Rady wpłynęło pismo  z prośbą o włączenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/307/2021 Rady Miejskiej Śmigla                   

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Śmigiel na rok szkolny 

2021/2022. 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Organizacyjnego Danuta Szczepaniak.                 

W czerwcu zeszłego roku została podjęta uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Śmigiel na rok szkolny 2021/2022. Jednak w związku ze wzrostem cen paliw, 

pani Burmistrz występuje z wnioskiem o zmianę tej uchwały i określenie nowych cen. Ceny 

zostały określone na podstawie danych zebranych ze stacji benzynowych znajdujących się na 

terenie Gminy Śmigiel z ostatnich 3 miesięcy. Pytań nie było.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały                                       

nr XXXV/307/2021 Rady Miejskiej Śmigla w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Śmigiel na rok szkolny 2021/2022 w punkcie 11 podpunkcie 12. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

W dniu 25 marca do na ręce Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo z prośbą o włączenie do 

porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy udzielanej 

obywatelom Ukrainy na terenie Gminy Śmigiel.  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła. Ustawa z dnia 20 marca 2022 o pomocy 

obywatelom Ukrainy daje możliwość radzie określenia zakresu pomocy udzielanej obywatelom 

Ukrainy, którzy przybyli na terytorium Polski po dniu 24 lutego 2022 roku. Pomocy Gmina 

może udzielić w ramach: 

- zakwaterowania, 

- zapewnienia wyżywienia, 

- zapewnienia transportu do miejsc, w których obywatelom Ukrainy udzielana jest opieka 

medyczna, 

- zapewnienia środków czystości i higieny osobistej oraz innych produktów pierwszej potrzeby, 

- organizacji nauki języka polskiego, 

- pomocy socjalnej w zakresie świadczeń udzielanych w ramach pomocy społecznej, 

- doradztwa w zakresie podjęcia aktywności zawodowej, 

- pomocy w rozeznaniu zasobu mieszkaniowego do komercyjnego wynajmu, 

- organizacji form spędzania czasu wolnego dla dzieci i młodzieży. 

Przewodniczący Rady dodał, że projekt był dwukrotnie analizowany. 

Głosowano wniosek w sprawie: 



wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy 

udzielanej obywatelom Ukrainy na terenie Gminy Śmigiel w punkcie 11 podpunkcie 13.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad ze zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XLIV sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w biurze Rady. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 
 

Przewodniczący Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie między 

sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Pytań nie było. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było 



6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Michał Skrzypczak poprosił o poszerzenie przebiegu spotkania z Wojewodą 

Wielkopolskim w celu omówienia kwestii związanych z przyjęciem uchodźców z Ukrainy do 

Wielkopolski. 

Wiceburmistrz Marcin Jurga odpowiedział, że było to spotkanie dzień po wybuchu wojny na 

Ukrainie. Było to spotkanie organizacyjne, które odbyło się w sztabie zarządzania kryzysowego 

w Powiecie Kościańskim. Byli wszyscy burmistrzowie. Wojewoda na sam początek mówił jak 

planuje to zorganizować oraz o punktach recepcyjnych. Odbyła się wymiana opinii i poglądów 

włodarzy gmin i powiatów.  

Więcej pytań nie było. 

 

7. Złożenie gratulacji oraz podziękowań z okazji jubileuszu XX-lecia działalności Ośrodka 

Kultury Fizycznej i Rekreacji w Śmiglu. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w roku tym Ośrodek Kultury Fizycznej i Rekreacji                      

w  Śmiglu obchodzi jubileusz XX-lecia działalności. Przewodniczący Rady poprosił                                 

o wystąpienie Pana Wiceburmistrza oraz Kierownika OKFiR, a pozostałych o powstanie.  

Za 20 lat ciężkiej i owocnej pracy złożono gratulacje i podziękowania Panu Kierownikowi 

Ośrodka Kultury Fizycznej i Rekreacji w Śmiglu Zygmuntowi Ratajczakowi. 

Pan Zygmunt Ratajczak podziękował za otrzymane wyróżnienie w imieniu swoim i wszystkich 

współpracowników. 

  

8. Wręczenie wyróżnień dla osób, które osiągnęły wysokie wyniki sportowe w roku 2021. 
 

Wyróżnieni sportowcy to: 

Julia Borowska – K.S. Polonia Śmigiel – tenis stołowy – za szczególnie wyróżniające 

osiągniecia sportowe i wielokrotne godne reprezentowanie K.S. Polonia Śmigiel w 2021roku, 

Bartosz Tycner – Śmigielskie Towarzystwo Cyklistów – jazda na rowerze – za szczególnie 

wyróżniające osiągniecia sportowe godne reprezentowanie Gminy Śmigiel w zawodach 

rowerowych w 2021 roku, 

Jakub Jankowski – K.S. Polonia Śmigiel – tenis stołowy – za szczególnie wyróżniające 

osiągniecia sportowe i wielokrotne godne reprezentowanie K.S. Polonia Śmigiel w 2021roku, 

Wiktor Skrzypczak – KS Wieża – szachy – za zdobycie III miejsca w XXIII Wielkopolskich 

Igrzyskach Młodzieży Szkolnej – Drużynowe Mistrzostwa w Szachach, 

Adam Dorynek – KS Wieża – szachy – za zdobycie III miejsca w XXIII Wielkopolskich 

Igrzyskach Młodzieży Szkolnej – Drużynowe Mistrzostwa w Szachach, 

Joanna Hałas - KS Wieża – szachy – za zdobycie III miejsca w XXIII Wielkopolskich 

Igrzyskach Młodzieży Szkolnej – Drużynowe Mistrzostwa w Szachach, 

Maksymilian Chudek - KS Wieża – szachy – za zdobycie III miejsca w XXIII Wielkopolskich 

Igrzyskach Młodzieży Szkolnej – Drużynowe Mistrzostwa w Szachach, 

Katarzyna Nowak - K.S. Polonia Śmigiel – tenis stołowy – za wielokrotne godne 

reprezentowanie K.S. Polonia Śmigiel w 2021roku, 

Zofia Tyczewska - Śmigielskie Towarzystwo Cyklistów – jazda na rowerze – za godne 

reprezentowanie Śmigielskiego Towarzystwa Cyklistów oraz uzyskane wyniki sportowe, 

Diana Mulczyńska - Śmigielskie Towarzystwo Cyklistów – jazda na rowerze – za godne 

reprezentowanie Śmigielskiego Towarzystwa Cyklistów oraz uzyskane wyniki sportowe, 

Zuzanna Wieczorek - K.S. Polonia Śmigiel – tenis stołowy – za znaczące osiągnięcia sportowe 

w tenisie stołowym w roku 2021, 



Paweł Jaśkowiak – UKS GROM Czacz – piłka nożna – za osiągnięcia sportowe w roku 2021               

i zaangażowanie w treningi UKS GROM Czacz, 

Kacper Mania – Ludowy Uczniowski Klub Sportowy Stare Bojanowo – piłka nożna – za 

wyróżniającą grę w obronie w drużynie LUKS Stare Bojanowo, 

Adam Szulc - Ludowy Uczniowski Klub Sportowy Stare Bojanowo – piłka nożna – za 

kreowanie gry ofensywnej LUKS Stare Bojanowo oraz wyróżniającą grę w ataku, 

Kinga Zielińska – Sekcja Biegacza – biegi – za dobre wyniki oraz godne reprezentowanie sekcji 

biegacza OKFiR Śmigiel, 

Michał Szkudlarek - – Sekcja Biegacza – biegi – za dobre wyniki oraz godne reprezentowanie 

sekcji biegacza OKFiR Śmigiel, 

Przemysław Adamczak – UKS GROM Czacz – piłka nożna – za osiągnięcia sportowe w bar 

 

Przewodniczący Kasperski, Pan Burmistrz oraz Pan Kierownik pogratulowali oraz 

podziękowali wszystkim sportowcom za trud i włożoną pracę w uprawianie sportu oraz 

promowanie Gminy Śmigiel dzięki wysokim osiągnięciom. 

  

9. Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej Śmigla w Zespole Szkół w Starym Bojanowie. 

 

Komisja Rewizyjna dokonała kontroli w Zespole Szkół w Starym Bojanowie w dniu 11 marca 

2022 roku. W czasie kontroli nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Obiekt jest dobrze 

zarządzany i nie było żadnych uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej 

Śmigla w Zespole Szkół w Starym Bojanowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

10. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

 

Brak. 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła.  

Dochody – dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego – zwiększenie o kwotę 166.231,00 zł w związku z pismem Ministra 

Finansów (środki z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej na wsparcie szkół                                  

w zakresie zorganizowania dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy 

psychologiczno – pedagogicznej; oraz zwiększenie subwencji ogólnej – część 



oświatowa – pismo Ministra Finansów ST3.4750.1.2022). 

b) Rozdział 80101 Szkoły podstawowe – zwiększenie o kwotę 52,00 zł na podstawie 

wniosku dyrektora jednostki oświatowej. 

c) Rozdział 85395 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 336.000,00 zł w związku                       

z podpisaniem umowy na realizację projektu grantowego „Wsparcie dzieci z rodzin 

pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – granty PPGR” dofinansowanego z Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020. 

d) Rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny – zwiększenie o kwotę 250,00 zł na podstawie 

dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego. 

Wydatki – dokonuje się następujących zmian: 

a) Rozdział 75095 Pozostała działalność – przesunięcie kwoty 1.333,40 zł między działami; 

b) Rozdział 75411 Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej – zwiększenie o kwotę 

40.000,00 zł na dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo-gaśniczego w kwocie 

35.000,00 zł oraz zakupu materiałów i wyposażenia w kwocie 5000,00 zł dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kościanie. Zadanie sfinansowano ze środków 

pochodzących z nagrody „Rosnąca odporność”- zadanie związane z przeciwdziałaniem 

Covid-19. 

c) Rozdział 80101 Szkoły podstawowe – zwiększenie wydatków o kwotę 113.983,00 zł na: 

na wsparcie szkół w zakresie zorganizowania dodatkowych zajęć specjalistycznych                         

z zakresu pomocy psychologiczno – pedagogicznej (pismo Ministra Finansów); 

na realizację zadania majątkowego: „Rozbudowa z przebudową pałacu - Szkoły 

Podstawowej im. Por. Stefana Rysmanna w Bronikowie” (49.200,00 zł) - Koszty 

dokumentacji projektowej wynikają z konieczności opracowania dokumentacji na 

remont istniejącego dachu wraz z rozbudową i przebudową budynku szkoły. Na etapie 

opracowywania dokumentacji wymagane jest uzyskanie uzgodnienia Wielkopolskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków ze względu na to, że obiekt wpisany jest do 

rejestru zabytków. Ponadto potrzebne jest opracowanie opinii mykologicznej więźby 

dachowej wraz z uzgodnieniem przeciwpożarowym. 

d) Rozdział 85295 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 1.500,00 zł na realizację 

programu „Śmigielski Transport 65+”. 

e) Rozdział 85311 Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych – 

zwiększenie o kwotę 1.333,40 zł dotacji w postaci pomocy finansowej dla Powiatu 

Kościańskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie funkcjonowania Warsztatów Terapii 

Zajęciowej – z uwagi na wzrost rocznej kwoty dofinansowania na uczestnika warsztatów                     

w części nieobjętej finansowaniem z PFRON. 

f) Rozdział 85395 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 336.000,00 zł w związku                       

z podpisaniem umowy na realizację projektu grantowego „Wsparcie dzieci z rodzin 

pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – granty PPGR” dofinansowanego z Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020. Zakup laptopów oraz ubezpieczenia. 

g) Rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny – zwiększenie o kwotę 250,00 zł na podstawie 

dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego. 

h) Rozdział 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – przesunięcie kwoty 5.000,00 zł 

pomiędzy paragrafami w ramach funduszu sołeckiego (Sołectwo Czacz). 

Przychody: 

a) Paragraf 905 Przychody jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunku budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów                                    

i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 

budżetu określonymi w odrębnych ustawach – zwiększenie o kwotę 40.000,00 zł, na 

wprowadzenie części środków otrzymanych przez Gminę Śmigiel w 2021 roku w postaci 

nagrody w konkursie „Rosnąca odporność” na dofinansowanie zakupu samochodu 



ratowniczo-gaśniczego w kwocie 35.000,00 zł oraz zakupu materiałów i wyposażenia                           

w kwocie 5000,00 zł dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kościanie. 

b) Paragraf 950 Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy -zwiększenie 

o kwotę 49.200,00 zł w związku z wprowadzeniem zadania: „Rozbudowa z przebudową 

pałacu - Szkoły Podstawowej im. Por. Stefana Rysmanna w Bronikowie”. 

c) Przeniesienie kwoty 4.700.000,00 zł z paragrafu 952 Przychody z zaciągniętych 

kredytów i pożyczek na rynku krajowym do paragrafu 931 Przychody ze sprzedaży 

innych papierów wartościowych, w związku z podjęciem decyzji o emisji obligacji 

komunalnych. 

 

W dniu 31 marca Burmistrz Śmigla złożył do projektu uchwały autopoprawki.  

Dochody: 

1) Rozdział 75495 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 193.828,06 zł w związku 

z otrzymaniem środków z Funduszu Pomocy na pomoc obywatelom Ukrainy: 

 równowartość środków wydanych w ramach rezerwy kryzysowej – 16.228,06 zł; 

 zapewnienie zakwaterowania i całodziennego wyżywienia zbiorowego zgodnie                                   

z zapotrzebowaniem złożonym na marzec – 33.600,00 zł; 

 wypłata świadczeń pieniężnych na podstawie art. 13 ustawy z dnia 12 marca 2022 

r. o pomocy obywatelom Ukrainy – zgodnie z zapotrzebowaniem złożonym na 

marzec – 144.000,00 zł. 

Wydatki: 

1) Rozdział 75495 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 193.828,06 zł w związku 

z otrzymaniem środków z Funduszu Pomocy na pomoc obywatelom Ukrainy: 

 równowartość środków wydanych w ramach rezerwy kryzysowej – 16.228,06 zł 

(pierwsze zakupy i usługi związane z napływem uchodźców do Gminy Śmigiel), 

 zapewnienie zakwaterowania i całodziennego wyżywienia zbiorowego zgodnie                                      

z zapotrzebowaniem złożonym na marzec – 33.600,00 zł (zakup materiałów                                                    

i wyposażenia, zakup żywności, energii i innych usług); 

 wypłata świadczeń pieniężnych na podstawie art. 13 ustawy z dnia 12 marca 2022 

r. o pomocy obywatelom Ukrainy – zgodnie z zapotrzebowaniem złożonym na 

marzec – 144.000,00 zł. 

Zmiany wartości dochodów i wydatków w Uchwale budżetowej oraz uzupełnienie 

uzasadnienia do Uchwały o brakujące treści. 

Wprowadza się także nowy załącznik do uchwały budżetowej - Załącznik Nr 17 „Środki                             

z Funduszu Pomocy i wydatki realizowane z tych środków”. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały budżetowej bez 

autopoprawek pozytywnie. 

Pytań nie było. 

  

Głosowano w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 



Gabriela Kasperska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2022 z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/377/2022 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła. Wieloletnia Prognoza Finansowa 

uwzględnia zmiany wprowadzone w przyjętej wcześniej uchwale budżetowej oraz dwóch 

zarządzeń jakie miały miejsce między jedną uchwałą, a drugą. Nastąpiło dostosowanie projektu 

uchwały i zmiana kredytu na obligacje.   

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały budżetowej bez 

autopoprawek pozytywnie. 

Pytań nie było. 

  

Głosowano wniosek w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2022-2033 z 

autopoprawkami,.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 



Uchwała nr XLV/378/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) zmiany Uchwały Nr XLII/347/2021 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 grudnia 2021 roku             

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła. Rada Miejska Śmigla podjęła dnia 30 

grudnia 2021 roku Uchwałę Nr XLII/347/2021 o wyrażeniu woli udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Kościańskiego do wysokości 25.440 zł na dofinansowanie kosztów działalności 

Warsztatów Terapii Zajęciowej ponoszonych w 2022 roku. Zgodnie z informacją otrzymaną                

z Powiatu Kościańskiego zmieniła się wysokość kwoty pochodzącej ze środków PFRON na 

dofinansowanie kosztów rocznego pobytu jednego uczestnika warsztatów. Biorąc pod uwagę 

powyższe, roczna kwota dofinansowania na uczestnika warsztatu w części nieobjętej 

finansowaniem z PFRON wzrosła w roku 2022 do kwoty 2.677,34 zł, czyli o 133,34 zł na 

osobę. Roczny udział Gminy Śmigiel wyniesie 26.773,40 zł. Uczestnikami warsztatów 

jest dziesięciu mieszkańców Gminy Śmigiel. Powyższa kwota została także zabezpieczona                   

w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na 2022 rok. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały budżetowej pozytywnie. 

Pan Wiceprzewodniczący Włodzimierz Drótkowski dodał, że zastanawia się czy Powiat musi 

być przekaźnikiem gotówki od gmin dla WTZ, czy nie można byłoby wpłacać środków 

bezpośrednio na konto Warsztatów Terapii Zajęciowej.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że WTZ są fundacją, więc bezpośredniego wpływu na konto być 

nie może. Dlatego przekaźnik w postaci Powiatu jest konieczny.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr XLII/347/2021 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 grudnia 2021 roku                        

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/379/2022 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) emisji obligacji Gminy Śmigiel oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Ewa Mituła. Dnia 22 grudnia 2021 roku rada uchwaliła 

budżet. W budżecie tym założono przychody z tytułu kredytów i pożyczek w kwocie 5 000 000 

zł. Na sesji w styczniu została skorygowana kwota przychodów do kwoty 4 700 000 zł. 

Proponuje się, aby zastąpić kredyty obligacjami na tą samą kwotę, aby nie zwiększać 

zadłużenia, a zachować je na tym samym poziomie prognozowanym. Proponuje się emisje 

obligacji w roku  2022 w 6 seriach na rozmaite kwoty 400 000 zł, 700 000 zł, 400 000 zł, 

500 000 zł, 1 350 000 zł, 1 350 000 zł. Podział ten wynika z możliwości zrezygnowania                           

z niektórych emisji. Emitowane są tylko wtedy kiedy środki są naprawdę potrzebne z reguły na 

końcu roku. I taki podział na serię pozowali spłacić część zadłużenia wcześniej. Takie też są 

zastrzeżenia, że nie trzeba emitować wszystkiego, a także można spłacić wcześniej. Takie 

zapisy zostały zawarte w projekcie uchwały.                       

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały budżetowej pozytywnie. 



Radny Sławomir Grzelczyk podkreślił, że nie zostaje zwiększone zadłużenie i zostaje dokładnie 

to co jest zapisane w uchwale budżetowej. Zostają jedynie zastąpione kredyty obligacjami, 

ponieważ taka wersja korzystniejsza jest dla Gminy.  

  

Głosowano w sprawie: 

emisji obligacji Gminy Śmigiel oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/380/2022 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5) wyrażenia zgodny na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Chełkowie, 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Rafał Szumacher. Projekt uchwały dotyczy działki 

163/23 położonej w Chełkowie o powierzchni 4568 m2. W chwili obecnej część przedmiotowej 

działki użytkowana jest przez  Gminę Śmigiel na podstawie umowy użyczenia zawartą                            

z Rolniczą Spółdzielnią Produkcyjną w Chełkowie. Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna                       

w Chełkowie zwróciła się do Burmistrza Śmigla o odpłatne nabycie działki za symboliczna 

złotówkę. Sprawa omawiana była na Komisji Finansowo-Gospodarczej, a wcześniej na 

Komisji Planowania i Rozwoju, gdzie Komisja przychyliła się do wniosku Rolniczej 

Spółdzielni Produkcyjnej. Gmina Śmigiel będzie ponosić koszty przygotowania dokumentów 

oraz zawarcia aktu notarialnego. 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały budżetowej pozytywnie. 

Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgodny na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Chełkowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

Uchwała nr XLV/381/2022 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

6) likwidacji oddziału zamiejscowego Przedszkola w Śmiglu, znajdującego się w Żegrówku, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Organizacyjnego Danuta Szczepaniak. 

Projekt uchwały jest konsekwencją działań, które już wcześniej zostały podjęte czyli podjęciem 

uchwały o zamiarze likwidacji tego oddziału. Odział ma być zlikwidowany z 31 sierpnia 2022 

roku. Gmina uzyskała pozytywną opinię Wielkopolskiego Kuratora Oświaty w tym zakresie 

oraz dopełniła wszystkich formalności związanych z zawiadomieniem rodziców. 



Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

likwidacji oddziału zamiejscowego Przedszkola w Śmiglu, znajdującego się w Żegrówku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/382/2022 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

7) utworzenia Przedszkola w Żegrówku, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Organizacyjnego Danuta Szczepaniak. 

Mimo likwidacji oddziału zamiejscowego w Żegrówku to nadal będą funkcjonowały tam 

odziały Przedszkola w Żegrówku, które następnie ma zostać połączone w Zespół Przedszkoli   

z Przedszkolem w Śmiglu. Nowe Przedszkole zostałoby utworzone z dniem 1 września 2022 

roku. Nie zmieniłoby nic się w zakresie pracowników i dzieci, nadal funkcjonować będą 

odziały, które funkcjonowały dotychczas tylko inaczej zorganizowane. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

utworzenia Przedszkola w Żegrówku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/383/2022 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

8) utworzenia Zespołu Przedszkoli w Śmiglu, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Organizacyjnego Danuta Szczepaniak. 

Przedszkole w Śmiglu i Przedszkole w Żegrówku połączone miałyby zostać w Zespół 

Przedszkoli w Śmiglu. Połączenie miałoby nastąpić z dniem 1 września 2022 roku. Projekt 

uchwały zawiera akt założycielski jak i statut nowego zespołu. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Pytań nie było. 

 



Głosowano w sprawie: 

utworzenia Zespołu Przedszkoli w Śmiglu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/384/2022 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

9) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Śmigiel na lata 2022-2026, 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz Śmigla Marcin Jurga. Jest propozycja uchwalenia 

Programu na 5 lat, ponieważ pozwala na to zmiana ustawy, a nie jak dotychczas tylko na rok. 

W Programie tym przedstawione są różnego rodzaju statystyki oraz dołożone zostały 

informacje, które wynikają z ustawy o uzależnieniach behawioralnych. Uzależnienia 

behawioralne to na przykład zakupoholizm czy uzależnienie od telefony komórkowego. Co 

roku wartość sprzedanego alkoholu wzrasta. Za rok 2021 to kwota ponad 16 mln zł, czyli na 1 

mieszkańca Gminy Śmigiel to 927, 68 zł.  

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zauważył błąd pisarski w ostatnim akapicie 

uzasadnienia do projektu uchwały. Zamiast roku 2022 powinny być lata 2022-2026. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Śmigiel na lata 2022-2026. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

Uchwała nr XLV/385/2022 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

10) przyjęcia zaktualizowanego „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Śmigiel – 

aktualizacja na lata 2021-2024”, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Joanna Szudra. Plan gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Śmigiel 

jest dokumentem strategicznym. Istotą planu jest osiągnięcie korzyści 

ekonomicznych, społecznych i środowiskowych z działań zmniejszających emisję gazów 

cieplarnianych i innych zanieczyszczeń powietrza. Treść i zakres Planu jest zgodny                                  



z „Wytycznymi do opracowania PGN obowiązującymi od 2021 roku” udostępnionych przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Plan otrzymał pozytywną opinię Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu. Plan gospodarki niskoemisyjnej dla gminy Śmigiel jest niezbędnym 

dokumentem, umożliwiającym ubieganie się o przyznanie środków pomocowych z Unii 

Europejskiej. 

Komisja Rolnictwa Rzemiosła i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący Kasperski dodał, że mówi się o tym, że powinno dbać się o środowisko, 

powinno się wymieniać paliwo potrzebne do ogrzewania budynków mieszkalnych. Jest bardzo 

słaba możliwość rozbudowy sieci gazowej ze strony PGNiG. Określa się terminami do kiedy 

będzie można opalać węglem do kiedy drewnem. W zamian jest uchwała lub ustawa sejmiku i 

nic więcej. Poziom  wód bardzo szybko się obniża, a niewiele się dzieje w tym kierunku by to 

zmienić. Wykopane są doły, eksploatowany jest torf, by obniżyć tereny położone wokół. 

Próbuje się budować zbiorniki do zbierania wód opadowych na terenach uprawowych,                  

ale w większym tempie takie zaniżenia są zasypywane.  Przewodniczący zapytał czy na tego 

typu działania wydawane są zgody. Szczególnie przy przebudowie dróg, sieci kolejowych, 

gdzie wcześniej taki zbiornik był. 

Kierownik Joanna Szudra odpowiedziała, że nie jest to na szczeblu Burmistrza by wydawać 

takie pozwolenia. Jednak na pewno jest to regulowane przez prawo wodne Wody Polskie. 

Jednak szersze udzielenie informacji w tym temacie może zostać przygotowane na kolejne 

posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zorganizowanie Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony 

Środowiska w tym temacie.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Alfred Splisteser wrócił do spotkania, które miało 

miejsce kilka lat temu z Panem od gazownictwa. Zainteresowanie doprowadzeniem gazu do 

Wonieścia było bardzo duże, jednak pan ten nie potrafił udzielić żadnej dokładnej informacji 

kiedy miałoby to nastąpić i co jest planowane w tej sprawie. Jednak sprawa upadła. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to niestety niezależne od nas, a planowane 

dociągnięcie gazu do Wonieścia było 25 lat temu. A pamięta to dlatego, że był członkiem 

społecznego komitetu gazyfikacji miejscowości Stare Bojanowo. Doprowadzenie gazu do 

Spławia, Karmina, Wonieścia było argumentem, by doprowadzić gaz do Starego Bojanowa. 

Przekroje rur są przygotowane do tego, aby przesyłać gaz do kolejnych miejscowości                                    

z wschodniej części Gminy Śmigiel. 

Radny Grzelczyk dodał, że ciągle jesteśmy na etapie pozyskiwania gruntów poprzez regulację 

polegającą na odwadnianiu i osuszaniu. Wszyscy mają jednak świadomość, że poziom wód 

gruntowych obniżył się znacznie. Działania polegające na zatrzymaniu wody są małe lub 

bardzo trudno zauważalne. Na otwartych zbiornikach magazynuje się mniej wody i na krócej 

niż na zbiornikach typu łąka czy rozlewisko naturalne. Przyspieszany jest spływ wody poprzez 

prostowanie rowów. Woda spływa szybko zalewając niższe tereny na chwilę, a następnie jest 

sucho wszędzie. Trzeba o tym mówić mimo, że nie zależy to od nas. Obecnie kiedy robi się 

cieplej miejscami jest bardzo sucho. Zatrzymanie wody w otwartych zbiornikach to nie to samo 

co zatrzymanie wody w naturalnych rozlewiskach. Widać także poziom obniżenia wód                         

w studniach, które jeszcze gdzieś występują.   

Radny Krzysztof Łączny powiedział, że na terenie Gminy Śmigiel w Przysiece Polskiej 

znajduje się zakład, który magazynuje i przetwarza odpady. Wiem, że zachodzą tam bardzo 

duże incydenty, powtarzające się, w których płoną odpady. Ostatnio także była taka sytuacja,  

a okazało się, że według oficjalnych informacji był to fałszywy alarm. Jak można nazwać 

fałszywym alarmem fakt, że dym unoszący się półtorej godziny czy dwie, można następnie 

nazwać kurzem. Firma ta chce rozszerzyć swoją działalność poprzez budowę betoniarni. 



Kiedyś były takie informacje, że będą budowane jakieś pofabrykanty z przetworzonych śmieci. 

Jest program o niskoemisyjnych rzeczach, a tam pali się składowisko odpadów. Przydomowe 

piece, ogniska nie są wstanie tak zatruć powietrza jak jeden pożar w Przysiece Polskiej.  

Przewodniczący Rady dodał, że warto skupić się tylko i wyłącznie na faktach. Według 

posiadanych informacji były prowadzone badania, które nie wykazały skażenia terenu.  

Radny Łączny powiedział, że mieszka w Przysiece Polskiej i czuje spaleniznę i wszystko co 

tam się dzieje. Był widoczny ogień i kłęby dymu nawet w telewizji w całej Polsce, gdzie 

wszyscy to oglądali. Kłęby dymu były widoczne z Poznania, Leszna. Nie są to polemizowania, 

że nie wykryto skażeń. 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia zaktualizowanego „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Śmigiel – 

aktualizacja na lata 2021-2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/386/2022 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

11) przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022                   

w Gminie Śmigiel. 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik OPS Barbara Kuderska. Uchwała zakłada wdrożenie 

w Gminie Śmigiel programu osłonowego. Przyjęcie tego programu jest niezbędne, aby Gmina 

mogła skorzystać ze środków Ministerstwa Rodziny  i Polityki Społecznej „Korpus Wsparcia 

Seniorów na 2022 rok”. Program umożliwia wdrożenie w Gminie Śmigiel systemu opieki na 

odległość tak zwanej teleopieki. W ramach programu seniorzy z Gminy Śmigiel będą mogli 

zostać wyposażeni w opaski bezpieczeństwa. Opaski te będą wyposażone z co najmniej 3 

wymienionych funkcji: przycisk bezpieczeństwa z SOS, detektor upadku, czujnik zdjęcia 

opaski, lokalizator GPS, funkcja umożliwiająca kontakt z centrum obsługi i opiekunami, 

funkcja monitorująca podstawowe czynności życiowe  takie jak puls i saturacja. Osoba objęta 

teleopieką będzie mogła skorzystać z wsparcia ratownika lub pielęgniarki, która jest w centrum 

opieki na wezwanie lub w momencie kiedy urządzenie to powiadomi o sytuacji kryzysowej. 

Opieką będą mogły zostać objęte osoby w wieku 65  lat i więcej, które ze względu na stan 

zdrowia mają problemy z samodzielnym funkcjonowaniem. Nie ma wymogów co do 

samodzielnego zamieszkiwania. Opieką będą mogły zostać osoby samodzielnie funkcjonujące 

jak i w rodzinie. Seniorzy nie będą ponosili żadnych kosztów tej opieki w 2022 roku. Gmina 

Śmigiel otrzyma pełne dofinansowanie na wdrożenie tego programu i będą to środki z funduszu 

przeciwdziałania Covid-19. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Pytań nie było. 

 



Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022                        

w Gminie Śmigiel. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/387/2022 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

12) zmiany uchwały nr XXXV/307/2021 Rady Miejskiej Śmigla w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Śmigiel na rok szkolny 2021/2022. 

Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XXXV/307/2021 Rady Miejskiej Śmigla w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Śmigiel na rok szkolny 2021/2022. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/388/2022 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

13) określenia zakresu pomocy udzielanej obywatelom Ukrainy na terenie Gminy Śmigiel. 

Pani Skarbnik dodała, że pragnie się podkreślić fakultatywny charakter pomocy Gminy 

Śmigiel. Dlatego proponuje się zastąpić część paragrafu 1, a mianowicie określa się następujący 

zakres pomocy dla obywateli Ukrainy, o których mowa w art. 1 ustęp 1 ustawy z dnia 12 marca 

2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa przebywających na terenie Gminy Śmigiel następującym zwrotem: „Gmina Śmigiel   

z własnej inicjatywy i w zakresie posiadanych środków może zapewnić pomoc obywatelom 

Ukrainy, o których mowa w art. 1 ustęp 1 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa przebywających na 

terenie Gminy Śmigiel określa się następujący zakres pomocy dla obywateli Ukrainy” i dalej 

zgodnie z treścią uchwały. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęcia zmiany w części paragrafu 1 do projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zakresu pomocy udzielanej obywatelom Ukrainy na terenie Gminy Śmigiel ze 

zmianami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Gabriela Kasperska 

 

Uchwała nr XLV/389/2022 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

12. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Brak. 

 

13. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 

Brak. 

 

14. Wolne wnioski i informacje. 

Wiceburmistrz Marcin Jurga poinformował, że 30 marca odbyło się spotkanie z dyrekcją 

Przedszkola „Malowane Misie” w Starym Bojanowie. Pani Dyrektor poinformowała, że 

Przedszkole będzie przyjmowało dzieci z Ukrainy, które są na terenie Gminy Śmigiel 

całkowicie za darmo. Także powyżej limitu godzin oraz otrzymają bezpłatnie wyprawkę 

plastyczną i nie będzie pobierana opłata za wyżywienie. Podziękowania należą się organowi 

prowadzącemu za szlachetną inicjatywę. 

Radny Grzelczyk zauważył, że na oznakowaniu strefy ograniczonego postoju zaklejone zostały 

zegary na znaku z  literką P. Tablice informujące o strefie ograniczonego postoju są                                    

i wymienione ulice. Jednak zegary zostały zaklejone. Czy stało się to dlatego, że są niezgodne 

z obowiązującymi przepisami, czy z jakiegoś innego powodu i co zmieniło to                                               

w funkcjonowaniu strefy. 

Zegary na znakach zostały zaklejone dlatego, że po wizji w terenie z komisja opiniującą zasady 

ruchu czyli powiatową zostało stwierdzone, że znak ten jest niezgodny z kodeksem drogowym. 

W związku z tym musi być tylko znak P bo znak P z zegarem nie istnieje w kodeksie drogowym. 

W strefie ograniczonego postoju w Śmiglu pojawią się tabliczki informujące o zasadach 

parkowania przy wjeździe do strefy z jednej strony i drugiej i jaka strefa obowiązuje na danych 

ulicach. By ułatwić mieszkańcom i przyjezdnym będzie bardzo dużo tabliczek informujących 



jak się parkuje w tej strefie. Urząd i radni przychylili się do tej strefy, która ma już 7 lat.                     

I w tym momencie nastał problem wzmożonego braku miejsc parkingowych. Przypomina się, 

że jest to strefa ograniczonego postoju do 1 godziny, powyżej godziny zgodnie z kodeksem 

drogowym można otrzymać mandat. Nie zależy nikomu na tym, żeby wprowadzać strefę 

płatnego parkowania, ponieważ w Śmiglu można zaparkować np. na targowisku, jeżeli ktoś 

musi zatrzymać się powyżej godziny. Pani, która sprawdza strefę od ponad roku zostawiała na 

wycieraczkami informację co grozi za parkowanie powyżej 1 godziny. Jakiś czas temu                           

w związku z tym, że nie jest przestrzegany czas postoju posypały się mandaty. Nikt nie każe za 

brak zegara, zegar ma być tylko pomocniczy dla mieszkańca i osoby kontrolującej. Głównie 

chodzi o to by była rotacja aut. 

Radny Grzelczyk dodał, że zegar jest pomocniczy i równie dobrze można napisać kartkę z datą 

i godziną rozpoczęcia parkowania co nie stanowi problemu. 

Radny Skrzypczak zapytał co dzieje się z kostką brukową, która jest wymieniana i w miejsce, 

której powstaje ścieżka rowerowa. Kolejne pytanie dotyczy browaru. 3 lata temu zjawili się 

inwestorzy były szumne zapowiedzi, że zostanie uruchomiona produkcja, a minął dość długi 

czas i teren niszczeje. Czy wiadomo co dalej inwestorzy tam planują. Ostatnie pytanie dotyczy 

budynku przy Leszczyńskiej 8, zostali tam wykwaterowani mieszkańcy. Jaki jest status w tej 

chwili tego budynku i czy prawdą jest, że budynek był w rejestrze zabytków i został 

wykreślony.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że kostka brukowa jest własnością Zakładu Komunalnego                       

w związku z rozbiórką jest ona kruszona i rozwożona na różnego rodzaju dojazdy do suwów 

czy własne potrzeby by nie trzeba było kupować kruszywa na utwardzanie dróg. Jeśli chodzi               

o browar to w tym zakresie nic nie wiadomo , ponieważ od spotkania na sali sesyjnej od tamtej 

pory nic się nie wydarzyło. 

Pracownik Rafał Szumacher odpowiedział, że NFZ do budynku przy Leszczyńskiej  nigdy nie 

miał żadnych roszczeń. W księdze wieczystej wpisany jest taki organ, który już nie istnieje 

czyli Ubezpieczalnia Społeczna w Grodzisku. Nigdy żadnych pism od następcy prawnego czyli 

od ZUS-u do Gminy nie było. Cały czas Gmina administruje tym budynkiem. Najemcy dwóch, 

którzy tam zamieszkiwali sami się wyprowadzili. Gmina zwróciła się do Wojewody                                

o uregulowanie stanu prawnego czyli stwierdzenie własności Gminy Śmigiel i postepowanie 

się toczy. Budynek ten nie był wpisany do rejestru zabytków jest tylko w założeniu 

urbanistycznym. 

Radny Skrzypczak dodał, że w sprawie browaru warto byłoby się zwrócić do konserwatora 

zabytków by przyjrzał się tej sprawie.  

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to własność prywatna i Gmina nie może tam 

ingerować. 

Zapytał co w sytuacji,  jeżeli Wojewoda stwierdzi, że przekazuje budynek przy Leszczyńskiej. 

Po co ten budynek jest Gminie potrzebny.  

Pracownik Szumacher odpowiedział, że wcześniejsze stanowisko komisji było, aby uregulować 

stan prawny budynku. I w sytuacji, gdy Gmina będzie już dysponentem budynek będzie można 

sprzedać.  

Pan Kasperski zauważył, że uregulowanie nie jest równoznaczne z przejęciem. 

Pan Burmistrz potwierdził, że na Komisji Społecznej padała decyzja, aby sprawę tę uregulować 

i aby cokolwiek z tym zrobić by budynek nie popadł w ruinę, najpierw trzeba uregulować stan 

prawny. Bo wtedy Gmina jako właściciel będzie mogła spróbować coś z tym zrobić. Bo jest 

wiele takich przykładów, gdzie budynek niszczeje, a miasto nie może nic z tym zrobić. 

Radny Splisteser zapytał jak wykorzystywana jest śmigielska taksówka, czy mieszkańcy z tego 

korzystają, czy nie.  

Wiceburmistrz Śmigla odpowiedział, że taksówka seniorska w ostatnim okresie została bardziej 

uaktywniona. Dysponentem tej taksówki jest Zakład Komunalny. Jest kilkadziesiąt przejazdów 



na miesiąc, a wcześniej było kilka lub powyżej 10. Powody korzystania z taksówki to 

dostarczenie osoby starszej do przychodni, czy aby mogła dojechać na pociąg. Dokładne 

statystyki zostaną przedstawione później.  

Radny Skrzypczak dodał, że budynku przy Leszczyńskiej 8 nie powinno się sprzedawać chyba, 

że z adnotacją, że budynek nigdy nie zostanie zburzony. Patrząc na ten teren można mieć 

wątpliwości czy jeśli zostanie on sprzedany, nie zostanie przypadkiem rozebrany. Bo szykuje 

się tam duży teren pod inwestycję. 

Przewodniczący rady dodał, że na Komisji były przedstawiane koszty remontu tego budynku                

i jeżeli jest taka informacja to jest prośba, aby to radnym przekazać.  Bo nie można zrobić tak, 

że przejmiemy budynek i włożymy w niego półtora miliona, ponieważ jest wiele innych 

potrzeb.  

Pan Marcin Jurga odpowiedział, że kwota remontu budynku przy Leszczyńskiej została podana 

szacunkowo, ponieważ przy ulicy Kościańskiej jest budynek w podobnie złym stanie 

technicznym, którego jest ekspertyza i budynek do eksploatacji jest praktycznie niemożliwy.                

I jego całkowity kosztorys remontu wynosiłby półtora miliona zł. Dlatego można sądzić, że 

przy Leszczyńskiej będzie podobnie, jednak nie można było zlecić dokładnego kosztorysu, 

ponieważ budynek nie należy do Gminy. Nie wiadomo, czy budynek zostanie sprzedany czy 

nie, ponieważ na chwilę obecną nie ma uregulowanej kwestii prawnej.  

Radny Grzelczyk powiedział, że podobna sytuacja jak z budynkiem przy Leszczyńskiej jest                

z cmentarzem w Robaczynie. Jest to perełka, którą wypadałoby się zająć jednak nie jest ona 

Gminy. I cmentarz kojarzy się z Gminą Śmigiel, ale niekoniecznie najlepiej.  

Radny Klem powiedział, że nie chciałby, aby z budynkiem przy Leszczyńskiej stało się to samo 

co z pałacem w Koszanowie. Marniał, a następnie został rozebrany mimo wcześniejszej walki 

o ten pałac.  

Radny Skrzypczak dodał, że dwór w Koszanowie popadł w ruinę nie za rady śmigielskiej.                  

W roku 1988 został przeprowadzony tam remont. Remont przeprowadzało przedsiębiorstwo 

Komunalne w Kościanie. A w 1989 roku przyszła tak zwana hiperinflacja Balcerowicza                          

i środki, które były przeznaczone na remont zmniejszyły się.  

   

15. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

 

 

Przewodniczący 

             Rady Miejskiej Śmigla 

                                  /-/ Wiesław Kasperski   

 

 

 

 

Przygotował(a): Daniela Kiełczewska 



  


